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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

J.nr. 2015 - 9107 

 

Den 9. november 2015 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg har i brev af 12. oktober 2015 stillet 

følgende spørgsmål nr. 52 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Ida Auken (RV). 

 

 

Spørgsmål nr. [tal] (alm. del) 
”Vil ministeren tage initiativ til at sikre, at forbruget af zink og kobber i 

husdyrproduktionen bliver nedbragt?” 

    

 

Svar 
  

Der mangler viden om, hvor stort et behov dyr i husdyrproduktionen har for zink 

og kobber. Svineproduktionen står for den største del af forbruget, og 

Fødevarestyrelsen har bedt Aarhus Universitet om at undersøge, om det er muligt 

at reducere indholdet af de to stoffer i foderet, og om at finde alternative løsninger 

til håndtering af den diarré, der ofte forekommer hos smågrise, når de fravænnes.  

 

I takt med, at den fornødne viden indsamles, vil jeg vurdere, om der er behov for at 

nedbringe forbruget af zink og kobber i husdyrproduktionen. 

 

 
Eva Kjer Hansen 

 

 

 

 
/ Anne Lerche 
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